
 
 
 

ACTE PLE ORDINARI  
DATA 29 NOVEMBRE DE 2005 
HORA 8 DEL VESPRE 

 
ORDRE DEL DIA PRESIDENT: la Il·lm. Alcaldessa 

Montse Gatell Pérez 

- Gemma Perich Vidal    
- Joan Roura Umbert 
- Cèsar Galvan Romero  
- Núria Juncadella Roig 
- Mireia Casamada Humet 
- Jordi Roman Clusella 
- Xavier Romance Vilardell    
- Antònia Pérez Ballonga 
- Rosa Massot Casadevall 
- Ignasi Giménez Renom 
- José Eduardo González Navas  
- Jordi Carcolé García 
- Jordi Permanyer Bellmunt 
- Francesc Deu Trullas 
- F. Xavier García García 
 
- Juli Boadella Vergés 
  Secretari 

  
 
  1.- Aprovació, si escau, de l’esborrany de     
       l’acta de la sessió anterior. 
 
  2.- Donar compte dels decrets de  
       l’Alcaldia i acords de la Junta Govern  
 
  3.-Pressupost General de la Corporació i  
       Plantilla per a l’any 2006. 
 
  4.- Propostes de grups polítics 
  4.1.- sobre el Consell de Comunicació 
  4.2.- sobre situació de l’empresa ACC Spain
  4.3.- sobre concessió d’honors i distincions 
  4.4.- sobre representants a la comissió de  
          seguiment de les piscines 
 
  5 .- Sobrevinguts 
 
  6.- Suggeriments i Preguntes   

- Francesc Aragón 
   Interventor 
___________________________ 
   EXCUSEN L’ABSÈNCIA 
-  Sandra Roig Garay 

 
Vist que els reunits formen la majoria legal de membres que legalment constitueixen 
l’Ajuntament Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels 
assumptes inclosos en l'ordre del dia. 
 
 1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE LA ACTA DE LA          
               SESSIÓ ANTERIOR. 
 
Tothom manifesta que ha llegit l’acta. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

2.- DECRETS DE L’ALCALDIA, I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN 
LOCAL. 

 
 Per ordre de l’Alcaldia es notifica a l’Ajuntament en Ple dels Decrets de l’Alcaldia 



dictats des de l’última sessió plenària fins avui. 
 
 

3.- PRESSUPOST GENERAL DE LA CORPORACIÓ I PLANTILLA PER A              
      L’ANY 2006 

 
ATÈS l'article 149 de la Llei 39/88, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes 
Locals, i l'article 18 del Reial Decret 500/90, de 20 d'abril, que desenvolupa el capítol 
primer del Títol sisè de la Llei 39/88, de 28 de desembre, i una vegada acomplerts els 
requisits legals que hi resulten, amb la realització dels documents necessaris i els 
informes preceptius. 
ATÈS que els articles 90 de la Llei 7/1995, de 2 d’abril, reguladora de les bases del 
règim local, 126 i 127 del Reial Decret legislatiu 871/1986, de 18 d’abril, determinen 
que les Corporacions locals aprovaran anyalment en ocasió del pressupost, la plantilla 
de personal que comprendrà tots els llocs de treballs degudament classificats, 
reservats a funcionaris i a personal laboral i eventual i que els articles 126 i 127 del 
Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, contenen els principis informadors per 
a l’elaboració de les Plantilles així com el procediment per a la seva aprovació. 
Es presenta al Ple de la Corporació el Pressupost General únic per a l'exercici del 2006, 
la plantilla de la Corporació i les bases d'execució, per tal que, segons el procediment 
legal, siguin aprovats, segons els següents 
ACORDS:  
PRIMER.- Aprovar inicialment el Pressupost general per a l'exercici de l’any 2006, 
amb una previsió d'ingressos i de despeses de 27.584.000,00€.-(VINT-I-SET MILIONS 
CINC-CENTS VUITANTA-QUATRE MIL) €, que desglossat per capítols ofereix el següent 
detall: 
DESPESES 

CAPÍTOL CONCEPTE IMPORT 

   a) Operacions corrents 

1 DESPESES DE PERSONAL 7.371.765,00

2 COMPRA DE BÉNS I SERVEIS 9.506.550,00

3 INTERESSOS  381.000,00

4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 799.150,00

 b) Operacions de capital 

6 INVERSIONS 7.804.235,00

7 TRANSFERÈNCIES 120.000,00

9 VARIACIÓ DE PASSIUS FINANCERS 1.601.300,00

  TOTAL PRESSUPOST 27.584.000,00
INGRESSOS 
 

CAPÍTOL CONCEPTE IMPORT 

   a) Operacions corrents   
1 IMPOSTOS DIRECTES 8.304.200,00

2 IMPOSTOS INDIRECTES 1.600.000,00

3 TAXES I ALTRES IMPOSTOS 4.558.900,00

4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 5.116.700,00

5 INGRESSOS PATRIMONIALS 80.000,00

 b) Operacions de capital 



6 ALIENACIÓ D’INVERSIONS 4.245.000,00

7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 309.000,00

9 PASSIUS FINANCERS 3.370.200,00

  TOTAL PRESSUPOST 
27.584.000,00

      
 
SEGON.- Aprovar, juntament, les Bases d'execució de l’indicat pressupost, així com les 
modificacions del pla quadriennal d’inversions. 
TERCER.- Aprovar la plantilla de personal d’aquest Ajuntament per a l’any 2006 que es 
conté en la documentació annexa a aquest dictamen i que forma part del mateix, 
comprenent el detall d’aquesta plantilla, els següents apartats: 

A) Places de funcionaris de carrera, classificades en escales i sots-escales. 
B) Plaça de funcionari de caire eventual. 
C) Llocs de treball subjectes a la legislació laboral. 

QUART.- Exposar-ho al públic durant quinze dies hàbils a l'efecte que els interessats 
puguin examinar-lo i formular-hi les al·legacions que tinguin per convenients davant del 
Ple de l'Ajuntament. En el cas que no es presenti cap en aquest termini es considerarà 
aprovat definitivament sense necessitat de nou pronunciament. En aquest cas exposar-
ho al públic de forma definitiva amb el resum per capítols, juntament amb la plantilla de 
personal de la Corporació i trametre còpia del pressupost i de la plantilla a 
l’Administració de l’estat i a la Generalitat de Catalunya. 
La Sra. Alcaldessa   diu que tal i com s’ha quedat en junta de portaveus que es farà la 
defensa de les dues propostes conjuntes, però que la votació serà separada, per una 
banda la plantilla i per l’altra el pressupost. 
Tot seguit inicial la presentació del pressupost per a l’any 2006, tot dient que l’import 
previst per al proper exercici, incloent-hi les inversions, per tant pressupost ordinari més 
inversions és de 27’5 milions d’euros, quantitat que és molt similar a de l’any anterior, 
però que suposa un augment de la despesa corrent, per tant del pressupost ordinari del 
9’6% respecte a aquest any 2005. Pel que fa a totes les partides d’ingressos suposen un 
increment que és raonable i que bàsicament obeeix a dos criteris; per una banda 
l’actualització dels preus de les taxes dels impostos i dels preus públics mitjançant la 
modificació de les ordenances fiscals que ja es van aprovar en l’anterior Ple, i per altra 
banda els augments de l’activitat i de la població del municipi, bàsicament pel que ja ala 
consolidació gradual  de les zones de creixement urbà, tant el creixement residencial 
com l’industrial; és preveu doncs un augment d’un ’11% de l’IBI, ja que hi haurà una 
alça en les noves edificacions, per altra banda cal remarcar que la millora en la 
topografia bàsica de la Corporació mitjançant el sistema d’informació geogràfica (GIS) i 
la revisió cadastral que es va efectuar l’any 2001, ha premés millorar l’acció inspectora 
de la pròpia Administració i per tant la recaptació de més recursos per la Corporació. Per 
que fa a l’IAE es preveu una xifra ajustada a la liquidació de l’exercici en curs, un tant a 
l’alça, a la vista de les noves activitats que es consoliden al municipi i per aquest motiu 
es planteja un important increment en l’IAE del 15%. També cal esmentar els acords del 
Govern amb les entitats representatives dels Ajuntaments per millorar la compensació 
que rebíem per la pèrdua de capacitat recaptatòria per les exempcions aprovades el 
2003, això vol una compensació per part del Govern de l’Estat que, en principi els 
acords arribats ens han de representar més aportació d’aquesta compensació. Es preveu 
també un increment de l’impost sobre construccions, en base a l’increment de la 
construcció, sobretot quan es desencallin les zones pendents d’urbanització, que en són 



dues, per una banda tota la zona de Can Bages i l’altra la part que queda per executar 
del Pla Especial dels Fruiters. 
Durant l’exercici del 2005 s’han fet, a més, determinats ajustos de les partides 
d’ingressos, i aquests ajustos han tingut els seus efectes, tenint en l’actualitat una visió 
més clara dels ingressos corresponents a cada partida, per la qual cosa podem entendre 
com assolit l’objectiu establert durant el pressupost de l’exercici 2005, per que fa a la 
redifinició i a l’adaptació de les partides d’ingressos. 
Pel que fa a les despeses ordinàries per a l’exercici 2006 responen a l’aplicació del Pla 
d’Acció Municipal consensuat 2004-2007, elaborat a principis d’aquest mandat per 
l’equip de govern que conformen CiU i ERC i a la programació establerta per les 
Regidories corresponents, s’han observat les necessitats dels diferents departament i les 
prioritat que marcaven en bona part gràcies a les aportacions dels ciutadans.  
En l’exercici 2005 totes aquestes aportacions dels ciutadans en van dur a prioritzar el 
manteniment i la neteja de la via pública i la gestió dels residus. Val a dir que encara 
que hi hem de fer més esforços, les queixes sobre aquest tema han anat disminuint, i 
aplicant coherència a la nostra acció de govern, aquest 2006 continuarem treballant per 
tenir una via pública més neta, en més condicions i menys obstacles. L’aposta de l’equip 
de govern en aquest sentit és molt clara, pel que fa a via pública el pressupost del 2006 
contempla un nou increment per a la neteja viària i la recollida d’escombraries, amb una 
despesa que arribarà pràcticament als 2,1 milions d’euros. Pel que fa a les 
escombraries, la principal novetat  és que la recollida dels contenidors de rebuig es 
podrà fer per primera vegada, tant al nucli urbà com a les urbanitzacions, tots els dies 
de la setmana menys diumenges i festius. Això serà possible gràcies a la posada en 
funcionament d’un nou camió de càrrega lateral. Fins ara, el servei al nucli urbà deixava 
diàriament 30 contenidors sense recollir, mentre que a les urbanitzacions només s’hi 
passava tres cops per setmana. La neteja viària també comptarà amb nou personal i 
més maquinària amb l’objectiu d’incrementat el nivell de satisfacció de la ciutadania. 
Enguany es disposarà de dos nous peons que s’afegiran als equip d’escombrat manual 
dels carrers de neteja de les places. El manteniment de parcs i jardins es veurà reforçat 
també amb el treball de nou persones procedents de plans d’ocupació. D’altra banda el 
servei de neteja d’escossells o emborals es dotarà d’una persona que treballarà tot 
l’any, la qual cosa permetrà passar de les 80 jornades contractades en l’actualitat a prop 
de 300. A les urbanitzacions, la principal millora és que el servei que ofereix actualment 
la màquina escombradora es reforçarà amb un peó que cobrirà a peu els punts més 
dificultosos. En només dos anys el pressupost de neteja viària i recollida d’escombraries 
s’ha duplicat. L’augment de recursos ja s’ha traduït aquest 2005 en un descens 
significatiu de les queixes ciutadanes sobre aquests serveis. D’altra banda, 
s’incrementaran els serveis de manteniment de zones verdes, amb l’objectiu de cobrir 
nous sectors, els pressupost de via pública posarà també molt èmfasi en els 
manteniments de clavegueram i paviments, el mobiliari urbà, el tancament de totes les 
àrees de jocs infantils, el manteniment d‘escoles i les intervencions a la via pública per 
millorar la seguretat viària. 
Amb tot això pretenem tenir un major control sobre la concessionària que efectua 
aquests serveis amb la figura d’un inspector de via pública. 
Pel que fa a les polítiques socials i a l’atenció al ciutadà, uns 6’5 milions d’euros, el 33% 
del pressupost ordinari, es destinarà a les polítiques socials adreçades als àmbits de 
sanitat, benestar social, ensenyament, difusió i l’accés a la cultura, esports, joventut, 
seguretat ciutadana i comunicació. Dins d’aquest apartat, cal remarcar l’obertura d’un  
programa de treball a l’entorn de temes relacionats amb la convivència i la ciutadania. 



També destaquen la posada en funcionament de noves prestacions com l’Oficina Local 
d’Habitatge, un servei sobre polítiques d’igualtat, així com la creació d’una figura tècnica 
de referència pels remes de migració i diversitat i el desenvolupament d’un programa 
adreçat a les persones discapacitades. A més continuen endavant alguns serveis 
relacionats amb l’atenció a la infància, l’adolescència i la joventut. En aquest sentit es 
reforçaran els projectes TRIA (d’atenció socioeducativa a infants i joves de 8 a 16 anys 
amb necessitats especials). Transició Escola Treball i Suport socioeducatiu. També cal 
destacar els arguments pressupostaris en serveis com la Ludoteca, els casals de 
Vacances o el projecte lúdico-esoportiu de Nadal, la millora del Servei d’Atenció al 
Ciutadà (SAC), la modernització tecnològica de l’Ajuntament i l’impuls de la societat del 
coneixement continuen essent prioritats per l’any 2006, amb una despesa assignada de 
275.000 €. Entre les diferents accions previstes, destaquem els nous projectes de web i 
intranet municipal, amb previsió de nous serveis electrònics adreçats a la ciutadania o la 
interconnexió amb fibra òptica de nous equipaments municipals. A més a més, l’aposta 
per l’atenció ciutadana es traduirà en la incorporació d’un cap de servei del SAC. El 
pressupost de 2006 compta amb noves mesures d’estalvi i contenció de la despesa. En 
aquest sentit s’espera una important reducció de la despesa en telefonia gràcies a la 
interconnexió de les seus municipals amb fibra òptica i la nova estructura d’enllaços de 
la centraleta del Palau Tolrà. L’estalvi per aquest concepte podria arribar als 25.000 €, el 
que suposa un 20% de la facturació anual. D’altra banda es continuarà apostant per la 
gestió centralitzada de compres i es convocarà concurs per adjudicar l’adquisició de gas-
oil amb l’objectiu de reduir-ne la despesa. 
Inversions la despesa total prevista per a inversions és de 7,9 milions d’euros, la qual 
cosa suposa un 28,73% del pressupost total. Dins d’aquest apartat s’inclou la 
continuació de les obres d’adequació de la plaça Major i l’Espai Tolrà. L’any 2006 també 
s’enllestiran quatre inversions plurianuals: el tanatori, el Casino del Racó, el pavelló 
polisportiu del carrer Sant Feliu, el dipòsit d’aigua potable de 4.000 metres cúbics situat 
al Sot d’en Goleres. Dins aquest 2006, el consistori s’ha compromès a redactar el 
projecte arquitectònic de la primera escola bressol pública. Les obres podrien començar 
dins aquest mateix any en funció dels acords que es puguin assolir amb la Generalitat. 
Pel que fa a les inversions en matèria de via pública, l’any 2006 es remodelaran les 
places del Mestre Gelonch i del Doctor Puig, de Sant Feliu del racó. També destaquen 
l’asfaltat de Ca n’Avellaneda, l’habilitació de carrils bici i l’adequació dels jardins de Cal 
Botafoc com a espai públic. En matèria d’equipaments esportiu, s’arranjaran els 
vestidors de les pistes d’atletisme i es continuaran fent gestions per l’assoliment de 
gespa artificial al cap de futbol, a més a més, també es restaurà l’ermita de sant Pere 
d’Ullastre. També es continuarà insistint en el tema de l’aparcament de camions, donat 
que és una inversió que no depèn directament de l’Ajuntament de Castellar del Vallès, 
d’aquestes gestions s’espera que sigui la Generalitat de Catalunya qui assumeixi el cost 
total de l’aparcament de camions. 
Cal remarcar que la planificació projectada d’execució quadrianal de tot  el Pla d’Acció 
Municipal dels quatre anys de la legislatura actual observa una execució positiva, la 
major part dels projectes plurianuals es troben iniciats i la seva execució s’adaptarà als 
terminis del mandat. De fet ja hem fet repàs de les obres iniciades el 2005 que 
s’acabaran el 2006, com exemple posaré la inauguració del centre de serveis per a 
empreses del Pla de la Bruguera: Aquesta manera de programar les inversions i de 
pressupostar-les ens permet anar-les executant en el moment òptim quan es té la 
capacitat econòmica i també quan es té la possibilitat de fer una gestió adequada.  



Estem al mig de la  legislatura 2003-2007, just en el punt de més activitat emprenedora 
dels governs municipals, tot així ja tenim una llista d’inversions realitzades pel que fa a 
obra pública com Casal Catalunya, el Calissó, l’ampliació de l’Obra Social Benèfica, la 
zona d’aparcament al casc antic, la redacció del pla director de la Societat del 
Coneixement, l’arranjament del torrent de Colobrers, l‘ampliació del centre de serveis 
l’IES Puig de la Creu, la línia de primària del CEIP Joan Blanquer, la tercera promoció 
d’habitatge públic, l’ampliació i nova ubicació del SAC, la remodelació del carrer Sant 
Josep, la façana del carrer Portugal, ‘espai firal, etc.. totes aquestes són accions 
contemplades en el Pla d’Acció Municipal i ja realitzades, a part de totes aquelles, que 
són la majoria, i que responen a un programa d’actuació plurianual i que no són accions 
puntuals, com el manteniment de l’enllumenat públic, l’adequació d’instal.lacions 
elèctriques, la remodelació de carrers etc.. 
Ara actualment estem en obres i és molt fàcil posar en dubte l’execució de les mateixes, 
el termini d’acabament o la capacitat de gestió de l’equip de govern, en tot cas el 2006 
se n’acabarà alguna i la resta es realitzaran el 2007, i aleshores es podrà valorar la 
gestió d’aquest equip de govern, el grau de compliment del Pla d’Acció Municipal i la 
rendibilitat social de totes aquestes actuacions, que sense dubte serà molt alta. 
Per anar acabant destacaré que els programes de protecció i prevenció de la salut 
superen en aquest pressupost de 2006 el 80.000 €, que els programes socials d’atenció 
a la infància, adolescència i joventut pràcticament doblen el seu import i arriben als 
73.000 €, que l’augment en el departament de comunicació respon a la necessitat d’una 
millor comunicació i informació als ciutadans, tenint en compte a més la necessitat 
d’informació i difusió afegida de les obres de la plaça Major del programa de convivència 
i ciutadania i a la circumstància que l’any 2006, l’emissora municipal celebra el seu 25 è 
aniversari i s’han previst unes despeses concretes. Que l’augment del departament de 
Promoció Econòmica respon a un augment també dels serveis, molts d’ells a més a més 
subvencionats directament o bé per la Generalitat o bé per la Diputació de Barcelona i a 
l’augment d’activitats de l’àrea de promoció de la Vila que va començar ara fa uns dos 
anys, però que ha anat consolidant  les seves activitats. També val a dir que el capítol  
de subvencions augmenta fins a 800.000 € i que això suposa un 6% d’augment 
respecte a l’any 2005, malgrat que s’han ajustat a les necessitats reals algunes de les 
partides de subvencions de Benestar Socials i Joventut, en funció de les sol·licituds que 
aquestes pròpies entitats ens demanden. En realitat les subvencions que reben, sobretot 
les entitats de joves, són bàsicament subvencions indirectes, això vol dir que 
l’Ajuntament assumeix el cost de les activitats que organitzen, pagant-les directament. 
També cal tenir en compte les inversions en serveis que malgrat que no son obligatoris, 
oferim com ara el transport urbà que enguany tindrà un pressupost de  194.500 €, i  
que la continuació de les obres de la Plaça Major per aquest any 2006 suposaran una 
despesa de 4,4 milions d’euros. 
Per acabar dir que aquesta és la presentació que s’ha diu amb uns pressupostos que 
han estat treballats i per tant hi ha moltes coses per explicar, que han estat pensats, 
ponderats i que defugen de l’increment general sense lògica i també aposten per 
polítiques coherents, per polítiques ajustades al Pla d’Acció Municipal i també d’acord 
amb les necessitats expressades pels nostres ciutadans. 
Continua el regidor d’Hisenda Sr. Jordi Permanyer  (ERC), i exposa que cal dir que la 
base utilitzada per avaluar els ingressos que es preveuen recaptar per l’any 2006 ha 
estat justament les dades d’execució que tenim del present exercici de 2005, i que son 
prou significatives per poder valorar quina es la previsió d’ingressos de cara al 2006. Per 
tant m’agradaria insistir en el tema que no és un pressupost incrementalista , sinó que 



pugen o baixen les previsions d’ingressos segons ha estat el comportament observat 
durant aquests nous mesos de l’any. Això vol dir que per regla general les taxes i 
impostos aprovats en el Ple passat pugen un 3’7%, també hi ha modificacions per 
causes especials i comprovades en l’execució del pressupost i no només pels criteris 
d’augment de les ordenances municipals. 
Amb aquest pressupost d’ingressos també hem eliminat determinades partides pel 
2006, per entendre que previsiblement aquests ingressos no seran liquidats durant 
l’exercici, també s’ha reduït la previsió de nombroses partides fruit de la comprovació 
que havíem fet per l’any 2005 de l’excés d’aquesta previsió, i amb tot això i anar-ho 
reajustant a tot el que hem vist com evolucionava el pressupost d’ingressos d’aquest 
any, diria que el pressupost d’ingressos dona un considerable caire de prudència.  
M’agradaria fer algunes consideracions amb algunes taxes i impostos, per exemple  
l’IBI, que preveu un augment significatiu, no per que s’hagi augmentat el tipus 
impositiu, a més a més es preveu dur a terme una inspecció fiscal amb l’IBI i l’IAE per 
detectar els fraus que hi ha. Per això val a dir que el pressupost d’ingressos per l’IBI per 
a l’any 2006 preveiem gairebé 5 milions d’euros, i també val a dir que en el cas de l’IBI 
només apliquem un 34% de la capacitat impositiva màxima que tenim com Ajuntament. 
També es preveu en l’impost de plus-vàlua un increment molt alt, atès que es redueix la 
bonificació i també preveiem un increment de la transmissió de la propietat per executar 
diferents àmbits urbanístics i per tant es preveu que pugui bastant la plus vàlua. 
S’augmenta també la consignació per la taxa de sòl i vol, empreses de telefonia, gas, 
electricitat, primer perquè estan facturant més, però principalment també perquè hem 
iniciat unes liquidacions i comprovacions amb aquestes empreses subministradores i que 
es hi estem requerint el pagament. 
Encara que a nivell general no representa no import considerable, però si que val la 
pena destacar l’augment en el concepte de multes, donat que s’han engegat una sèrie 
de processos per agilitzar el seu cobrament. 
Destacar que s’han incrementat considerablement els ingressos provinents de 
subvencions d’altres Administracions, Estat, Generalitat, Consell Comarcal, etc.., en 
alguns aspectes fruit del Pla Director de la Societat del Coneixement, i això ens permet  
accedir a subvencions i alhora donar un millor i més modern servei al ciutadà. S’han 
incrementar les aportacions de l’Estat pel Fons Nacional  i del Fons Català de 
Cooperació. 
Incrementem també els ingressos provinents de convenis de col·laboració amb 
empreses concessionàries que ens presten serveis  i també amb privats. 
En aquest pressupost preveiem la venda de patrimoni per valor de 4.245.000 € , la 
major part és provinent de Can Bages i que vindrien a finançar les obres de la plaça 
Major.  
S’ha eliminat la recaptació de les quotes urbanístiques de Can Bagés, donat que no es 
preveu dur-ho a terme, i per això he dit abans que era un pressupost prudent, donat 
que hi ha coses que no teníem clar de poder-les cobrar. 
Pel que fa a les despeses destacar-ne el capítol II que és la compra de bens i serveis 
que s’ha ajustat molt, donat que s’estan aplicant mesures d’estalvi així com un fort 
control de la seva execució, anem fent concursos públics per compra de bens i serveis i 
també apliquem mesures d’estalvi en temes com l’electricitat, telefonia i gas-oil, tot 
seguit passat a donar-ne unes estadístiques. 
Pel que fa a les inversions, es fa una previsió molt concreta, del que es pensa fer cada 
any i com es finança. La consignació d’aquestes partides d’inversions reflecteix  
l’acabament de la major part d’aquestes obres i el manteniment dels que ja estaven 



programats. Es cert que aquestes inversions es finançaran majoritàriament amb crèdit, 
per tant incrementarem l’endeutament.  
Sobre inversions d’altres Administracions no incorporades en el pressupost perquè 
encara no estan aprovades, tal com l’aparcament de camions, la gespa del camp de 
futbol, tal i com ha mencionat l’Alcaldessa sembla que hi ha bones perspectives. 
Finalment per acabar voldria dir que la línia que segueix aquest equip de govern format 
per Convergència i Unió i esquerra Republicana, ve marcada bàsicament per l’aplicació 
d’un model del municipi que es va debatre en el Pla Estratègic i que va ser aprovat per 
tots els partits polítics. Crec que anem complint amb els objectius fixats en el Pla d’Acció 
Municipal, control de la despesa, modernització d’Hisenda Pública i buscar fonts de nous 
ingressos i en aquesta línia també hi estem treballant. 
També vull dir que en l’elaboració dels pressupostos s’han tingut en compte aportacions 
i propostes ciutadanes provinents de diferents col·lectius 
Finalment per acabar dir que per primer cop aquest anys ens hem acollit a un pla 
d’ocupació, això vol dir que des d’un punt de vista social ens permetrà que nou persones 
corresponents a tres col·lectius de difícil inserció laboral, com son dones, immigrants i 
homes majors de 50 anys tinguin un contracte laboral a l’Administració per sis mesos 
amb possibilitat que això continuï, per a dur a terme tasques de manteniment de la via 
pública. 
La regidora Sra. Gemma Perich  comença dient que enguany la plantilla de personal 
que presenten i s’inclou en el capítol I d’aquest pressupost representa un 26,72% del 
total del pressupost ordinari, incrementant un 16% respecte al pressupost de l’any 
passat, és doncs una partida important com li correspon a una empresa especialment de 
serveis. Aquests serveis són de caràcter bàsic i obligatori, i per tant es necessita 
personal per executar-los, supervisarlos per dur a terme aquests serveis, i com a 
resultat marcar una línia de qualitat entre l’equilibri sostenible del serveis d’aquest 
municipi i els ciutadans que hi viuen. Aquesta despesa de personal és bàsicament de 
contractació directa, i cal tenir present que hi ha aquest 34% de més de contractació 
indirecta per a béns i serveis que està inclosa en el capítol II, fins i tot potser podríem 
contemplar que les despeses que s’inclouen en el pressupost també formen part en 
certa manera de serveis que es presten de diferents entitats, associacions o col·lectius 
que presten o realitzen activitats per als nostres ciutadans. D’aquest augment cal 
concretar que respon a diferents aspectes que afecten al personal, de l’augment previst 
en el percentatge total  es reparteix en les tres àrees, serveis a les persones, territori i 
economia, concretament l’àrea de serveis a les persones representa un 21% del total 
aquest capítol I, després 11% pel que es refereix a governació, un 16,8% pel que fa a 
territori i un 6% a l’àrea econòmica, també dir que hi ha un 11’4% dedicat a 
l’Administració General.  
El pressupost de la plantilla actual recull 5 conceptes bàsics i que són els que tenen més 
incidència pel que fa a l’augment de la nostra plantilla per al 2006, primer la 
incorporació de places subvencionades de personal que prové d’altres administracions 
com potser el cas de la biblioteca, també tot el personal que es contractarà a través de 
subvencions i referent a plans d’ocupació, com a segon aspecte hi ha incorporació de 
personal que està totalment vinculat a programes de plans d’ocupació finançats per 
altres administracions com EQUAL, un tercer apartat és la consolidació de noves places 
de les quals es va establir una planificació per la seva incorporació de forma successiva 
en diferents mesos i per tant que el pressupost s’ajustés a la despesa; dins d’aquestes 
noves contractacions assolides hi ha un tècnic a via pública, també un control a via 
pública, personal de peonatge per substitucions de baixa, i també contractacions que 



s’han anat consolidant per activitats de logística, també es va engegar el departament 
de rendes amb dotació de personal per engegar inventaris informatitzats, per gestionar 
tributs, i amb un reforç d’un professional per atendre tràmits de llicències i gestió arran 
de la nova implantació de la LIA que és obligada en totes les administracions locals. 
També s’ha pogut consolidar el suport en diferent personal bàsicament a mesura qui hi 
ha hagut baixes per maternitat o excedències voluntàries i per no minvar el serveis 
s’han fet les substitucions corresponents. També aquest any s’ha fet el suport amb una 
nova plaça en el servei d’atenció al ciutadà i que coordinarà tot el servei vers tota la 
resta de departaments. Els canvis de dedicació i valoració de personal així  com la 
proposta que s‘ha fet enguany amb les negociacions del conveni col.lectiu també són 
importants i s’incorporen els canvis que s’han pactat i suposa un 7% que incideix en la 
valoració econòmica i per tant en el pressupost i voldria destacar que ens trobem amb 
una plantilla especialment jove, amb un promig d’edat que va entre els 30 i 45 anys i 
amb un molt bon nivell de professionalitat i  majoritàriament tècnica, molts d’ells s’han 
especialitzat en la tasca que els hem encomanat fins i tot dins de la seva especialitat, un 
Ajuntament té unes característiques pròpies molt diferents del que podrien ser una 
empresa privada i així mateix ha entrar en la especialització. Aquest Ajuntament està 
constituït bàsicament per un 70% de personal en categoria tècnica, després hi ha un 
10% d’auxiliars de diferents àmbits i un 19% de peonatge; son professionals que molts 
d’ells han entrat a prestar els seus serveis en els darrers 5,6, 7 anys, es a dir que han 
entrar en una tasca molt encomanada i molt especifica en base a nous serveis, nous 
equipaments i noves prestacions de serveis que s’han posat en marxa, i per tant cada 
vegada que posem en funcionament una nova instal·lació moltes vegades deriva d’ella 
la incorporació l’augment de personal. 
Pel que fa a gestions directes en tràmits a traves de sol·licituds de llicències, control 
d’inspeccions, de requeriments, de disciplina de llicències d’us i ocupació, ens demana 
agilitat, eficiència i dotar de personal en aquells departaments que hi ha un gran volum 
de tràmits. A més afegiríem que s’ha engegat el sistema de tram a través de la web per 
fer tot el tema de queixes, suggeriments i tràmits, i entenem que a mesura que això es 
vagi coneixent i que per tant cada cop més la població demani aquests serveis ràpids, 
s’haurà de prestar la mateixa qualitat que hem fet ara en el començament. 
Finalment com a l’últim punt tenim les noves contractacions les reals per aquest any 
2006, aquelles que contemplem preveient la seva implantació al llarg del 2006 i per tant 
el que hem fet és un pla d’incorporació per aquestes places.  
La previsió és de dues places d’Administració general, servei d’atenció al ciutadà i 
recursos humans, una plaça per l’àrea de Territori per treballar en tots aquests tràmits 
de llicències, una plaça a l’àrea econòmica per atendre una nova instal·lació com és el 
centre de serveis i tres places per l’àrea de serveis a les persones. També un nou servei 
que és el tema de l’oficina d’habitatge que està previst dotar-lo amb personal que ja 
existeix. Finalment dir que la plantilla haurà d’anar assolir els diferents reptes 
d’equipaments que surten, nous serveis que ens demana la població i sobretot que la 
Llei moltes vegades ens demana uns mecanismes d’eficiència que comporta un 
increment en personal per donar compliment a tots aquests serveis. 
Intervé pel PSC el Sr. Pepe González tot dient que serà ells qui comentarà el tema de 
la plantilla, tot seguit la Rosa Massot farà el tema del pressupost ordinari i tornaré a 
intervenir per fer el tema d’inversions. 
Comença la seva intervenció tot dient que sentint les exposicions de l’equip de govern i 
sobretot la intervenció de la Sra. Alcaldessa, fa dubtar si es parlava de Castellar o d’un 



altre lloc. La veritat és que la realitat que es veu quan es passeja pels carrers de la 
nostra Vila es ben diferent.  
Centrar-nos en el tema de la plantilla diré que és la sorpresa del pressupost del 2006, té 
un increment astronòmic, un 16% respecte a l’any passat. Es trenca així una dinàmica 
de contenció que havia en els pressupostos anteriors, fent memòria del pressupost de 
l’any passat la partida de personal només va pujar un 5’5%. No volem pensar que 
tantes contractacions aquest any tenen raons diferents a la simple falta d’eficàcia dels 
que gestionen l’Ajuntament, el que és cert és que qualsevol política que suposi un 
increment com aquest injustificat de les despeses fixes, és per Castellar un important 
hipoteca de futur. La plantilla actual la formen 230 persones, de llarg ja és la primera 
empresa de Castellar, si tenim en compte que la partida de personal s’incrementa un 
16% respecte l’any passat i que l’increment del sou serà aproximadament un 3%, en 
temes de regularitzacions, canvis de categoria, ajustos, hi podem dedicar un 1% mes de 
la massa salarial i en imprevistos un 1% més, l’increment real de la partida de personal 
serà de l’11%, això vol dir que ens constarà uns 700.000 € més que l’any passat, i si 
dividim la totalitat del capítol I per les persones de la plantilla surt un cost més o menys 
de 32.000 € per treballador, amb això vull dir que hem pressupostat 22 persones més 
que l’any passat. Creiem que és un increment excessiu i més si tenim en compte que 
l’Ajuntament augmenta perillosament el seu endeutament. Aquest nivell de preocupació 
augmenta quan s’estudia la composició de la plantilla, posaré exemples: 
-  en comunicació o política social s’hi dediquen 15 persones per comunicar,                        
- brigada municipal o obres i serveis, a part dels tècnics, enginyers  i personal 
administratiu que són 9 persones, la brigada actual la formen 32 oficials i peons, a part 
d’un regidor a plena dedicació,  i a més a més aquestes 8 persones que s’incorporen via 
plans d’ocupació, és a dir hi hauran 47 persones dedicades a mantenir en ordre  i 
condicions la ciutat. 
Vull deixar clar que la nostra critica és a l’equip de govern, en cap cas pel personal, que 
és incapaç per falta de criteri i autoritat de treure la potencialitat d’un equip de 
persones, la majoria de les quals estan fermament compromeses amb el servei de la 
comunitat. 
Es el torn de la Sra. Rosa Massot  per PSC, que comença dient que la lectura del 
pressupost que fa el grup socialista no és tant triomfalista ni tant justificadora com la 
que hem sentit per l’equip de Govern. Tot fent un repàs de dades, el pressupost és de 
27’5 milions d’euros, i si mirem el de l’any passat era de 27 milions i escaig, que ha 
passat?. Després fent una lectura detinguda veiem que han baixat i molt les inversions 
que passen de 10.100.000 € a 7.000.000 €. L’any passat és van pressupostar 
d’inversions 10.148.000 €, però després aquesta partida es va augmentar fins a 
21.838.000 €, i d’aquesta quantitat a data 30 de setembre se n’havien gastat 3 milions. 
Sobre els ingressos i concretament els impostos indirectes que són, cada vegada que es 
fa una obra es paga un impost, i aquest pugen un 29% i això vol dir que l’any vinent s’hi 
faran moltisimes obres a Castellar. 
Resumint, al nostre entendre no tenim aigua, es vol cobrar de les obres que es facin a 
Can Bages i l’altra banda es volen vendre els terrenys de Can Bages sense que estigui 
urbanitzat, això vol dir que d’aquí un anys quan s’urbanitzi, la persona o  l’empresa que 
hagi comprat aquests terrenys tindrà una plus vàlua elevadisima, una ganancia que li 
haurà regalat pràcticament l’Ajuntament, perquè en el seu moment l’Ajuntament ha 
estat interessat en vendre. 
Es demanen 3.370.000 € de crèdits, L’endeutament va creixent i acostant-se al límit 
màxim premés, l’endeutament que tenia aquest Ajuntament l’any 2003 era d’un 65%, 



l’any 2004 del 88%, i aquest any 2006 s’arriba al 92’9€, el límit màxim és el 110% , 
estem a un límit que no es pot permetre i que hipoteca el futur d’aquest Ajuntament. 
Venim d’un passat que es prometia brillant, hem arribat a un present més aviat trist i 
tenim un futur molt preocupant, tenim un Ajuntament que s’encamina cap un 
endeutament difícil de suportar i amb un ingressos amb clara disminució, els impostos 
indirectes, és a dir les obres s’estan acabant, el terreny a urbanitzar està pràcticament 
esgotat, les taxes baixaran, les plusvàlues són excepcionals, passen un any i no tornen 
a passar mes. Es fa gestió immediata sense mirar el futur a mig i a llarg termini, quan 
no hi hagi aquestes entrades dels impostos d’obres i plusvàlues, que haurà de fer  
aquest Ajuntament?. Com podrà aguantar el ritme de despesa adquirit, s’acosten temps 
de vaques primes per Castellar, si es segueix amb una despesa corrent poc equilibrada 
amb els ingressos, l’augment de la despesa corrent sense tenir en compte les inversions 
és de 2.400.000 € aproximadament. També augmenten els diners que es deriven cap a 
les concessions, especialment recollida d’escombraries i neteja viària, sense que es faci 
un seguiment ni es noti una millora en el servei. 
Respecte a personal, la part que puja més és el personal d’administració general, i dins 
d’administració general, recursos humans que per una altra banda és lògic ja que si hi 
ha aquest augment tant gran de personal, es lògic que es faci un departament de 
recursos humans i que es necessiti molta gent per controlar tantes persones que 
depenen de l’Ajuntament. 
Promoció Econòmica rep un 50% de pujada, sense comptar els Plans d’Ocupació que hi 
ha. 
Aquest any 2005 s’ha gastat mig milió de mes del que s’havia pressupostat,  i s’ha 
gastat en neteja viària i recollida d’escombraries. El servei de recollida d’escombraries 
ens costa 1.120.000 € i la neteja viària pràcticament 1 milió d’euros, aquí hem de 
repetir el que anem dient any rera any, no es pot confondre pagar més amb gestionar 
millor, sinó es controla les empreses concessionàries ni pagant el doble s‘aconseguirà 
tenir Castellar en condicions. 
Sobre les Regidories, les que criden més l’atenció és el 71% d’augment de promoció  
econòmica, amb un augment del 556% en promoció de la Vila, i la de cooperació, amb 
un augment d’un 0’27%, sembla ser que ja no se’n recorden del compromís d’arribar a 
l’1% en ingressos propis. S’ha intentat justificar l’augment de la despesa de ràdio dient 
que les inversions creixien moltissim; les inversions són de 7.500 € idèntic a la partida 
de l’any passat.  
En resum és un pressupost enganyós, aparentment sembla un pressupost de contenció 
però si es treuen les inversions, veiem que l’augment és del 14%, en canvi les 
inversions baixen el 23%, és una política contraria a la que es proposaria qualsevol 
gestor amb bon criteri, augmenten les despeses fixes, ens endeutem i reduïm les 
inversions. No vull acabar sense dir que esperava que aquest any hi hagués hagut un 
cert intent de pressupost participatiu.  
Torna a intervenir el Sr. Pepe González pel PSC tot dient sobre les inversions que 
marcant bastant la tendència clara en l’evolució de les prioritat d’un pressupost, 
superada l’etapa en que l’Ajuntament presumia de superàvit, entrem en una realitat 
més complicada. El pressupost de 2006 és el menys ambiciós, en quant a inversions,  
de l’actual mandat, tal com s’ha dit el pressupost d’aquest any són 7’8 davant del 10’1  
de l’any passat i dels 8’5 de l’any 2004. D’aquests 7’8 de pressupost per aquest any 
2006, el 62% és a dir 4’4 milions es dediquen a la plaça Major, és a dir que els dos 
terços de les inversions que es faran a Castellar previsiblement l’any 2006 van a la Plaça 
Major, només quedarien uns 3 milions  per dedicar a la resta d’inversions.  



L’any 2004 es va fer aproximadament el 60% del que s’havia pressupostat, al mes de 
setembre de 2005 les obligacions compromeses respecte al pressupostat són del 30%, 
és a dir l’Ajuntament és incapaç d’executar les inversions que preveu en el seu 
pressupost.  
L’elaboració d’aquest pressupost s’ha fet sabent que no es complirà, es tornarà a no 
gastar la partida d’execució del pla d’accessibilitat, és a dir el 90.000 € que es 
pressuposten, com es gastaran tal i com ha passat aquest any passat 2005. Esperem 
que els vestidors de les pistes d’atletisme si que es facin.  
La no inversions d’algunes partides són les ha fet que l’executat respecte al 
pressupostat sigui molt baix. 
Ens genera dubtes la fórmula de finançament, sobre l’augment de despeses corrents, 
que ens obliga a finançar íntegrament les inversions amb endeutament i venda de 
terrenys. La venda de terrenys del polígon de Can Bages, sense urbanitzar i per tant 
molt per sota del valor que tindran en el moment que el polígon tingui activitat, crec que 
és una mala operació.  
En definitiva repeteixo la mateixa frase que mencionat al començament de l‘exposició, 
venim d’un passat que es prometia brillant, a un present més aviat trist i cara a un futur 
que comença a semblar preocupant. 
Per ICV.EPM el Sr. Xavier García   deixa constància del gran esforç fet pels 
treballadors en l’elaboració del dossier d’aquest pressupost ja que és una de les 
primeres vegades que el dossier està complert . 
Continua manifestant que la seva posició està enfocada en tres línies, una és que 
aquests pressupostos, en quant a la seva confecció, són tant complexos que crec que 
cap ciutadà serà capaç d’entendre’ls i no hi ha cap esforç per fer-los més entenedors, 
ens al contrari són complicats, gens clarificadors, no té memòria, etc.. Cal destacar 
que es vol i que com es vol; que és vol està en un pla d’acció municipal on hi ha unes 
concrecions i s’hi marquen uns indicadors per tirar endavant, i això no es contempla 
es segueix en la mateixa línia, visió tècnica, principis de bones intencions i anar fent. 
Seria convenient que cada regidor marqués els seus objectius principals, que pensa 
fer i com els pensa executar; això no es fa. Respecte al pressupost d’ingressos 
destacar-ne la manca d’un projecte de departament de rendes, la posta en marxa del 
tema de les multes, i el problema de recaptació i gestió de guals, amb tot això vull dir 
que en el tema d’ingressos s’hi treballa, però els processos són complexes, no són 
àgils i es fan difícils i molt més quan no hi ha departament de forma clara que és el 
responsable d’atendre i fer tirar endavant tot el tema de la política fiscal. 
Els increments que es proposen no són coherents, comunicació la tercera i salut és la 
última que s’incrementa vers l’any passat en – 1%, la majoria de les Regidories estan 
per sota de l’increment mig, que és el 14%, només n’hi ha tres que estan per sobre, 
Promoció Econòmica, Medi Ambient i Comunicació, totes les altres estan per sota, i a 
més a més d’una forma bastant greu, Esport 6 punts per sota, Cultura 8 punts per 
sota de la mitja, Governació 10 punts, Joventut 10 punt, Cooperació 13 punts, amb 
això ens demostra que aquests pressupostos careixen de contingut social.  
Ordenant les Regidories veiem que la Regidoria de Comunicació és la més afavorida 
en els darrers pressupostos, tot seguit passa a fer-ne un desglos. 
Per acabar diré que no són uns pressupostos que tinguin  una incidència social real, i 
que són uns pressupostos on bàsicament son dues Regidories les que augmenten de 
forma considerable i una en concret que és manté durant tot l’exercici, tot el demés 
és anar fent. 
En torn de replica  el Sr. Jordi Permanyer  fa uns aclariments sobre els plans 



d’ocupació i diu que és el primer cop que ens hi acollim i que ens els concedeixen i a 
més a més està el 100 per cent subvencionat. 
Potser seria convenient concretar més les exposicions, parlar de tants per cent pot 
semblar molt elevat i alhora de fer la traducció en diners en representen molt menys. 
També destacar que és un bon punt de referència les dades comparatives entre els 
grups de municipis semblants, per pressupost i per número d’habitants, que fa la 
Diputació de Barcelona amb la liquidació dels pressupostos, i l’anterior legislatura i 
aquesta, les dades ens situen gairebé en tot, en una més bona posició respecte als 
municipis del nostre grup. 
També cal deixar clar que les inversions son per quatre anys, esperem doncs que 
passin per fer-ne una valoració. 
Finalment sobre el tema de les multes es posen les que s’han de posar i que el procés 
per agilitzar-ho és el que cal que es treballi. I també sobre la manca de memòries en 
el pressupost diré que s’hi ha incorporar la memòria d’Alcaldia, la memòria 
d’Intervenció i també la memòria del regidor de l’Àrea d’Hisenda. 
Intervé la Sra. Gemma Perich  i  sobre els percentatges de la plantilla concreta que 
d’aquest 16% com a places de nova incorporació no arriba al 4%; la resta es perquè 
es fa un salt per totes les negociacions de conveni i valoracions dels llocs de treball i 
per últim destacar-ne un 3% per aquesta incorporació de noves places 
subvencionades. També destacar que anys enrera es disposava de menys 
instal.lacions de les que ara i per tant hi havia menys personal.  
Fa temps que es va dient que s’arriba al sostre d’aquest Pla General i la intenció és 
que el municipi no superi el volum o dimensions que tenim. L’Ajuntament pel 2007 ha 
fet una previsió d’una sèrie  d’equipaments en els quals hi haurà unes concessions 
que reportaran uns ingressos per rendiments que obtindrem de forma directa i que 
s’incorporaran en el pressupost ordinari, amb la qual cosa aquest drama s’equilibrarà i 
els pressupostos ordinaris acabaran tancant feliçment any a any. 
L’objectiu de l’Ajuntament no es gastar els diners per gastar-los, la intenció fer una 
plaça Major, acabar-la en condicions, si surt algun problema  es resoldrà, i si la 
despesa s’allarga i el finançament per un Ajuntament quedarà solventat d’una altra 
manera. Hem fet una planificació d’unes d’obres d’una previsió amb tot una sèrie de 
diferents industrials, de contractacions, està contemplat en un projecte i si tot ens 
acompanya s’executarà, i sinó s’anirà cavalcant any, però al final l’obra de la plaça 
Major finalitzarà. 
Pren la paraula la Sra. Rosa Massot per dir que les dades comparades són sempre 
d’aquest mandat, seria de molt mal gust comparar dades d’aquest mandat amb 
l’anterior. 
Per ICV.EPM el Sr. Xavier García   diu que el fer un anàlisi amb números absoluts no 
vol dir res. Pel que fa a la política d’endeutament es fa per traslladar una despesa cap 
al futur i poder gaudir-ne ara. Sobre el tema de la plaça Major seria bo preguntar-nos 
si potser és massa gran per nosaltres, no en dimensions en el projecte.  
Per acabar deixar constància que com a grup ens preocupa molt que es prevegi d’una 
forma tant forta vendre patrimoni, ja que hipoteca bastant la possibilitat de fer en 
futur coses municipals. 
Per acabar la Sra. Alcaldessa  diu: 

- sobre els contenidors soterrats que ja s’estan posant en el carrer Portugal i 
amb això complim amb la inversió prevista.     

- No crec que sigui real ordenar les Regidores com un ranking per la seva 
despesa, donat que les atribucions que te l’Ajuntament en vers les diferents 



Regidores són molt diferents. 
- pel que fa a l’Àrea de Comunicació val a dir que s’hi fa contractacions de 

serveis, no de persones.     
Construir és molt difícil i es molt fàcil destruir. 
A continuació es passa a fer la votació de les propostes: 
1.- PLANTILLA   
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor       :   DEU        (10) dels regidors de CiU i  ERC 
                   Vots en contra   :   CINC      (  5) dels regidors del PSC i  d’ICV.EPM 
                   Abstencions       :   CAP        (  0)   
 
1.- PRESSUPOST   
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor       :   DEU        (10) dels regidors de CiU i  ERC 
                   Vots en contra   :   CINC      (  5) dels regidors del PSC i  d’ICV.EPM 
                   Abstencions       :   CAP        (  0)   
 
 
  4.- PROPOSTES DE GRUPS POLÍTICS 
 
L’Alcaldessa explica que s’han presentat quatre propostes de resolució 
 
 4.1-  PROPOSTA SOBRE EL CONSELL DE COMUNICACIÓ 
 
El Sr. Ignasi Giménez  diu que la proposta que es presenta és un consell de 
comunicació, de fet des de la constitució de la present legislatura que hi anem al 
darrera, portem pràcticament dos anys i mig darrera del tema i durant aquest temps 
es va crear una comissió municipal integrada per diferents regidors per avançar en el 
disseny que havia de ser aquest consell de comunicació, però el que s’incorporava era 
la participació per una banda d’entitats dels propis mitjans de comunicació locals i per 
ciutadans de Castellar professionals que treballin en l’àmbit de la comunicació, per tal 
que poder fer les seves aportacions i comptar així també amb una visió des de fora. 
Tot seguit dona lectura a la proposta. 
ATÈS que diferents grups municipals han expressat públicament la necessitat i el 
compromís de crear un Consell de Comunicació, és a dir, un òrgan que planifiqui 
quines han de ser les actuacions i les línies a seguir dels mitjans de comunicació 
locals. 
ATÈS l’acord de pacte de govern entre CiU i ERC per la present legislatura, on els dos 
partits polítics es comprometien a “la creació d’una comissió amb representació  de 
diferents grups municipals que vetlli per l’objectivitat, la pluraliat i la transparència 
dels mitjans de comunicació municipals”, tal com es pot llegir en el punt 3 (a). 
ATÈS que en diferents ocasions s’han reunit representants dels diferents grups 
municipals per definir les competències, l’estructura i els participants en aquest 
Consell de Comunicació. 
ATÈS que aquest procés està paralitzat per l’equip de govern, després que porta mig 
any sense que es convoqui cap reunió a fi i efecte de posar en marxa el Consell de 
Comunicació. 



El grup municipal Socialista i el grup d’ICV-EUiA, a l’Ajuntament Ple proposen 
l’adopció del següent 
ACORD: 
L’aprovació  en el proper ple del Consell de Comunicació, del seu reglament, i dels 
seus membres integrants i la posada en funcionament d’aquest òrgan deliberatiu 
d’assessorament  i de seguiment”. 
La Sra. Alcaldessa intervé tot dient que el grup de Convergència i Unió votarà en 
contra de la proposta de constitució, en aquest Ple, d’un consell de comunicació, del 
seu reglament dels seus membres integrants i de la posada en funcionament d’aquest 
òrgan deliberatiu d’assessorament i de seguiment. Es cert tot el que ha exposat el 
regidor, però la única cosa que voldria puntualitzar és que els acords del pacte de 
govern entre Convergència i Unió i Esquerra Republicana pel que fa aquest punt de la 
creació d’una comissió està creada, es veritat que fa sis mesos que no es convoca. Val 
a dir que la iniciativa de formar aquesta comissió va ser de l’equip de govern, i 
recordar també que en la última convocatòria només hi va assistir l’equip de govern 
amb l’excusa del representant dels socialistes.  
Els acords que es van prendre s’han complert tots, tot seguit passa a fer-ne un 
recordatori. 
Personalment i com a representant del consell desconec quins són els arguments 
perquè l’oposició tingui tant d’interès en que es creí aquest consell de comunicació, i 
repeteixo existeix la comissió i es reunirà quan es creí oportú, abans cal aclarir quin 
compliment hem de donar als compromisos polítics pesos en aquesta comissió de 
comunicació, per tant no votarem a favor d’aquesta comissió. 
En torn d’intervencions el Sr.  Ignasi Giménez pel PSC diu que la Sra. Alcaldessa ha 
precisat perfectament els acords presos, però s’ha descuidat  el principal acord que 
era el compromís d’intentar avançar la seva creació. 
 VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA, AMB EL SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor           :   CINC       (  5) dels regidors del PSC i d’ICV.EPM 
                   Vots a fen contra   :   DEU        (10) dels regidors de CiU i ER 
                   Abstencions       :   CAP        (  0)   
 
 4.2.- PROPOSTA SOBRE LA SITUCIÓ DE L’EMPRESA ACC SPAIN 
 
La Sra. Alcaldessa intervé dient que el Grup Socialista ha presentat una segona 
proposta de resolució sobre la situació d’ACC Spain. 
El regidor Sr. Ignasi Giménez pel PSC presenta la proposta.  Comença agraint la 
presentacia a la sala d’un treballador vinculat a la mencionada empresa i alhora 
excusa l’assistència de dos membres del comitè, també de l’esmentada empresa. 
Comença la seva exposició dient que l’empresa ACC Spain és l’antiga Unitat 
Hermètica. Molts municipis del Vallès Occidental han presentat aquesta proposta de 
resolució per ser aprovada en el Ple per donar suport als 800 treballadors de la planta 
de sant Quirze després de l’anunci que s’ha fet de la possibilitat de que la planta 
pugui tancar.  De fet es tracta dels efectes perversos de la globalització, la 
multinacional matriu italiana  ha decidit que el centre de Sant Quirze no es estratègic 
tot i que és tracta d’una factoria autònoma tant comercialment com  productivament 
a nivell d’investigació i desenvolupament  i també de comercialització, és a dir  una 
planta que funciona, que seria operativa i que podria produir i vendre els productes 
que produeix, es decideix  el fet de tancar finalment la fàbrica. Hi ha dues opcions 
sobre la taula, la primera és   un pla de viabilitat que  de moment el comitè 



d’empresa no accepta, i després l’altra opció que hi ha és que entri nou accionarat a 
l’empresa i a través d’aquests nous socis comencin  a reinvertir en la planta de Sant 
Quirze i es pugui assegurar aquests 800 treballadors. 
De tots aquests llocs de treball 23 corresponen a persones que viuen en el nostre 
municipi, amb un perfil d’edat entre 35 i 40 anys, és a dir gent jove que es veuria 
afectada amb aquestes pre-jubilacions que es podrien donar en el cas que tanques 
l’empresa. 
A continuació es dona lectura a la proposta. 
ATÈS que els treballadors i treballadores de l’empresa ACC  Spain (situada al terme 
municipal de Sant Quirze del Vallès) han fet saber la seva preocupació per la situació 
que travessa l’empresa que podria tenir conseqüències molt negatives pel conjunt de 
treballadors i treballadores. 
ATÈS que el passat dia 17 de juny es va produir una trobada entre representant dels 
Ajuntaments de la zona i del Consell Comarcal, de les seccions sindicals ACC i 
membres de la direcció de l’empresa per analitzar la situació actual que travessa 
l’empresa 
ATÈS l0’impacte de la situació d0’ACC pot tenir en diferent municipis del Vallès 
Occidental, d’on són majoria dels treballadors i treballadores de l’empresa 
ATÈS el compromís dels diferents ajuntaments d’aprovar mocions de suport  a la 
viabilitat de l’empresa, per evitar el perjudici dels treballadors i treballadores. 
El grup municipal socialista a l’Ajuntament Ple proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
- Donar suport a la demanda que els treballadors i treballadores d’ACC van fer als 
grups representant al Parlament de Catalunya perquè la Direcció General de Relacions 
Laborals intermedi entre l’empresa i els treballadors que s’explorin les fórmules que 
facin la viabilitat de l’empresa 
- Sol·licitar al Departament de Treball i Indústria de la generalitat de Catalunya que 
vetlli pel manteniment dels llocs de treball de la planta que té l’empresa ACC, amb les 
condicions salarials i drets laborals existents.  
- Sol·licitar al Departament de Treball i Indústria de la generalitat de Catalunya que 
promogui la recerca de fórmules de finançament vinculades a la continuïtat de 
l’empresa. 
- Sol·licitar al Comitè d’empresa i a la direcció d’Acc Spain a mantenir els ajuntaments 
afectats i al Consell Comarcal del Vallès Occidental informats sobre les diferents 
gestions que es puguin fer, per tenir coneixement actualitzat de la situació i per poder 
avaluar l’impacte d’aquests processos al conjunt de la comarca.   
- comunicar els presents acords al Departament de Treball de la Generalitat de 
Catalunya i a la direcció i les seccions sindicals d’ACC Spain.  
La Sra. Alcaldessa intervé  per dir que tots els grups municipals representats avui en 
aquest Ple van donar suport en el si del Consell Comarcal, a la moció presentada  de 
suport de manteniment a l’activitat econòmica d’algunes empreses, entre les quals  
també s’hi incloïa aquesta. Tot i això l’Ajuntament donarà suport a la proposta 
El Sr. Jordi Permanyer per ERC manifesta la seva conformitat  
El Sr. Xavier García per ICV-EPM. Intervé per dir que caldria treballar per  detectar 
els problemes que hi puguem trobar en els polígons. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 
 4.3.- PROPOSTA SOBRE LA CONCESSIÓ D’HONORS I DISTINCIONS  



La Sra. Antònia Pérez  pel PSC presenta la següent proposta de resolució motivada 
pels fets de concessió de distincions. 
ATÈS que els diferents grups municipals han expressat amb anterioritat la necessitat 
de posar al dia els criteris de concessió de distincions i honors a persones o entitats 
del municipi. 
ATÈS que per a tal efecte es va convocar  una primera reunió amb representants dels 
diferents grups municipals que va servir per ficar el marc de treball d’una futura 
Comissió municipal encarregada d’elaborar un reglament de distincions i honors 
ATÈS que aquestes reunions no ha tingut continuïtat en el temps i ja fa més d’un any 
que no s’ha rebut cap informació ni cap convocatòria al respecte 
ATÈS que durant aquest any l’equip de govern ha pres decisions sobre aquest  àmbit  
i que no s’ha tingut en compte l’existència d’aquest fòrum integrat per diferents 
representants dels grups municipals 
A l’Ajuntament els grup municipal socialista i el grup d’ICV.EUiA proposen l’adopció 
del següent 
ACORD: 
La creació  d’una comissió municipal que s’encarregui de la confecció d’un reglament 
municipals que fixi quins són els diferents instruments que té el consistori per atorgar 
honors i distincions amb la finalitat de premiar mèrits rellevants qualitats excepcionals 
o serveis extraordinaris que siguin mereixedors del públic reconeixement del municipi. 
La Sra. Alcaldessa intervé per dir que aquesta comissió està creada i que la última 
convocatòria es deu haver creuat amb la presentació de la proposta. En tot cas val a 
dir que aquesta comissió existeix i que ja hi ha un reglament per l’atorgament 
d’aquest tipus de distincions. Pel que fa al fet de no haver-se dut a terme la 
convocatòria del dia 9 de novembre passat destacar que era per l’excusa de 
l’assistència d’un membre del partit dels socialistes, tot i això està convocada 
novament pel proper dia 14 de desembre. 
Intervé el Sr. Jordi Permanyer per ERC que per dir que no acaba d’entendre els 
arguments que dona el Partit Socialista. 
En torn de replica la Sra. Antònia Pérez pel PSC diu que la proposta ve motivada 
per la no informació del fet, i només demana que es compleixi el compromís de fer 
convocatòries. 
Per acabar la Sra. Alcaldessa  es remet a la reunió que està programada pel proper 
dia 14 de desembre on es debatran totes aquestes qüestions. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA  

Vots a favor       :   CINC        ( 5) dels regidors del PSC  i ICV.EPMP 
                   Vots en contra   :   DEU         (10) dels regidors de CiU i ERC 
                   Abstencions       :   CAP         (  0)   
 
 4.4.- PROPOSTA SOBRE LA COMISSIÓ DE SEGUIMENT DE LES PISCINES 
 
La Sra. Alcaldessa dona lectura a una última proposta de resolució que és 
inicialment d’Iniciativa, però s’ha consensuat juntament amb els grups municipals de 
l’Equip de Govern i també el Partit dels Socialistes 
“El contracte subscrit amb l’empresa concessionària de les piscines coberta i les 
instal.lacions esportives annexes, preveu una comissió de seguiment de la concessió. 
Des de l’adjudicació del contracte a principis de l’any 1998, han anat funcionant en 
reunions de control a dos nivells, el pròpiament de seguiment oi el més de gestió 
diària o tècnica, integrades en un cas i un altre amb representants del concessionari, 



de l’Ajuntament amb els tècnics necessaris, amb una periodicitat d’una o dos reunions 
al semestre en el primer cas, i pel que respecte a la comissió tècnics quinzenalment 
en tendència a augmentar la freqüència. 
Vista la proposta del representant d’ICV-EPM, sobre la participació dels usuaris a la 
comissió de seguiment i entenent que aquesta ha d’estar contemplada d’acord amb 
les bases previstes en el contracte. 
ATÈS que s’ha encarregat a l’empresa gestora que iniciï un procés electoral obert, a fi 
i efecte que s’escollissin dos o tres representants dels usuaris, en funció de les 
principals àrees d’activitat esportiva del centre: gimnàs cursets, piscina 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció del següent 
ACORD: 
Un cop efectuat l’anterior procés de selecció, els representants dels usuaris 
s’integraran en la Comissió de seguiment. Aquesta es reunirà un cop al semestre com 
a mínim.” 
En torn d’intervencions el  Sr. Xavier García per ICV-EPM diu que se n’alegra que al 
final s’hagi aconseguit la formació d’aquesta comissió de seguiment. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 5.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
5.- No n’hi ha. 
   
 6.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES 
 
Inicia el torn el  Sr. Xavier García per ICV-EPM opina que la gestió de les piscines 
cobertes és poc transparent per l’empresa concessionària. No es perquè pensem en 
il·legalitats, més aviat ens limitem a dir que la gestió de la piscina, com posa de 
manifest les diferents auditories presenta una gestió poc transparent i poc clara, són 
una bateria de preguntes bàsicament de caràcter econòmic financer, que els mateixos 
auditors fan i que diuen que el plec de condicions de gestió de les piscines no preveu 
retribució per l’esmentada gestió, no obstant el compte de pèrdues i guanys dels 
exercicis del 1993 fins el 2002, incorpora un càrrec d’uns milions de pessetes, amb un 
total de 36.000.000 pessetes i contempla un càrrec d’uns milions de pessetes que 
també arriba a un total de 36.000.000 pessetes des del 93 fins el 2002, també 
contempla un càrrec a favor d’UBAE central en concepte de retribució per la seva 
gestió calculada a raó un % dels ingressos bruts deduïts de les quotes dels socis 
considerades irrecuperables. Davant d’aquesta situació es planteja un seguit de 
preguntes: perquè UBAE cobra per la seva gestió? perquè UBAE decideix no seguir el 
cobrament dels rebuts passat un any? i tot una sèrie de problemes en les 
amortitzacions, tot una sèrie de problemes en les amortitzacions, tot una sèrie de 
problemes en que no es resolen pel fet de presentar pressupostos com diu la  
concessionària i que el seu increment serà aprovat per l’Ajuntament, tot això ens 
porta a considerar que la gestió de la piscina ha sigut poc transparent. 
Personalment amb l’argument escrit em dono com a respost, però com a grup ens 
reservem el dret de fer-ne un seguiment i no descartem la possibilitat de portar els 
comptes de la piscina, al Tribunal de Comptes. 
La Sra. Alcaldessa fa referència a la pregunta ja resposta al grup Iniciativa que en 
l’escrit hi ha la informació suficient i se n’extreu una correcta gestió de les piscines.  



Tot seguit intervé la regidora Sra. Gemma Perich  dona compte que l’empresa 
concessionària de la piscines té un contracte subscrit l’any 1998. Aquest contracte és 
el resultat d’un concurs que es va fer en el seu dia amb un plec de condicions 
determinat, a on no es fixaven les condicions de retribució, doncs aquestes quedaven 
obertes a les propostes dels licitadors. L’empresa concessionària dins dels seus 
estudis econòmics contemplava un percentatge per gestió als voltants del 4%. 
L’empresa ha manifestat que correspon a les seves despeses de gestió, això no vol dir 
que no puguin concretar-se i detallar-se quins són els conceptes per a la gestió, 
especificats per l’Ajuntament que pot cobrar-se aquest percentatge de gestió que 
altrament  estava reconegut en el primer pressupost que es va presentat. 
En tot cas penso que es lícit i també és lícit que el regidor demani que es concreti en 
el contracte. 
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent les onze de la nit, s’aixeca la 
sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el 
Secretari, amb el vist-i-plau de la Sra. Alcaldessa. 
 


